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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Javasolja-e a katari foci vb-re látogató magyar 
országgyűlési képviselőknek a kémszoftverek telepítését a külügy?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az utóbbi napokban az is kiderült a katari foci vb-vel kapcsolatban, hogy az államba való belépés
és tartózkodás egyik feltételeként előírt okostelefonra telepítendő több szoftver is kémkedést végez
az azt telepítő felhasználóval szemben. Figyelmeztetést adott ki ezzel kapcsolatban a francia és a
norvég adatvédelmi hivatal, valamint egy német kormányzati szerv is, miután kiderült, hogy a foci
vb  applikációi  komoly  adatvédelmi  kockázatot  jelentenek.  A  szakértők  az  alkalmazásokat
kémprogramnak minősítették, mert a katari hatóságoknak széles körű hozzáférést biztosítanak az
emberek adataihoz. Az egyik applikáció az „Ehteraz” nevű alkalmazás, a másik pedig az esemény
hivatalos alkalmazása, a „Hayya”, amivel a jegyeket lehet tárolni, és ingyenes metrózásra jogosít.

Az elmúlt időszakban a hasonló foci eseményeken szép számban vettek részt magyarok, köztük
országgyűlési képviselők is, azonban a szokatlan helyszín, a fogadó ország körülményei talán most
több körültekintést érdemelnek. 

Csak bízni  tudok abban,  hogy a  kérdésem címében  feltett  kérdésre  a  válasz  nem,  de  ezen túl
szükségesnek tartom tisztázni a következő kérdéseket:

• Van-e a külügynek hivatalos tudomása a foci vb-re látogató országgyűlési képviselőkről? 
• Ha igen, miként kívánja megvédeni az általuk használt mobiltelefont, okos eszközt és az 

azon tárolt nyilvánvalóan nem csak érzékeny személyes, de a törvényhozói munkával is 
összefüggő állami érdekkörbe tartozó adatot az állam? 

• Javasolja-e a külügy, hogy ezeket az alkalmazásokat kerüljék el a törvényhozók, ha a foci 
vb-re érkeznek látogatóba?

• Ellátták-e jó tanácsokkal vagy biztonsági felhívással a foci vb-re kiutazó hazai 
törvényhozókat, esetleg közjogi méltóságokat? 

Várom megtisztelő válaszát


